
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr X

X Sesja w dniu 12 września 2019 
Obrady rozpoczęto 12 września 2019 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 13:39 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki 
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Arleta Wegner 
13. Alina Wróblewicz 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad
Przewodniczący Rady poinformował, że według listy na sali obecnych jest 13 Radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto podczas sesji obecnych było również 4 Sołtysów.
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu

2. Informacje nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z VIII i IX sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Studźcach,
B/ wyrażenia zgody na zamianę gruntów i ustanowienia służebności gruntowej,
C/ zmiany uchwały Nr XVI/193/2015 Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 27 listopada 2015r. w 
sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości udzielonych w ramach pomocy de minimis na terenie 
Gminy Margonin,
D/ rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,



E/ rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,
F/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,
G/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024,
H/ sprostowania  oczywistej  omyłki  pisarskiej  w  Uchwale  Nr  VII/88/2019  Rady  Miasta  i  Gminy
Margonin  z  dnia  24  czerwca  2019  r.  w  sprawie  przeznaczenia  części  umorzonej  pożyczki  z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu,
10. Wolne głosy.
11. Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi lub pytania do przedstawionego porządku obrad?
Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji radna T. Koźlarek zgłosiła wniosek formalny o 
wycofanie z porządku obrad uchwały D/ w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 
i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek radnej T. Koźlarek.
Głosowano w sprawie:
wycofanie uchwały D/ w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 
Margonin. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , 
Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 

Następnie przewodniczący rady poddał pod głosowanie porządek obrad w całości po zmianach. 

Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda, Barbara Kończak, Teresa Koźlarek, Mirosław Leśko, Maria Miler, 
Adam Rogacki, Jerzy Staniewski, Danuta Strychalska, Arleta Wegner, Alina Wróblewicz, Jolanta 
Zmudzińska, Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

3. Przyjęcie protokołu z VIII i IX sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołów z VIII i IX sesji rady.
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z VIII i IX sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , 
Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 



Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1) Przewodnicząca Komisji ds. społecznych i rolniczych J. Zmudzińska odczytała sprawozdanie z 
posiedzenia wspólnego komisji ds. społecznych i rolniczych oraz komisji ds. budżetu, finansów i 
planowania i komisji rewizyjnej z dnia 24 kwietnia 2019 r. W dniu 09 września 2019 r. o godz. 13:00 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin odbyło się posiedzenie w/w komisji. W posiedzeniu 
uczestniczyli Radni poszczególnych komisji, Burmistrz oraz pracownicy urzędu, którzy omawiali 
przygotowane projekty uchwał. 
Burmistrz zgłosił wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad 
uchwały:
I/ uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Chodzieskiemu.
Wniesione zostało również rozszerzenie tytułu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin, na uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin i przekazania skargi na działalność spółki 
Zakład Usług Komunalnych w Margoninie sp. z o.o.
W wyniku głosowania członkowie komisji zadecydowali o wprowadzeniu do porządku obrad 
dodatkowego projektu uchwały i rozszerzeniu tytułu uchwały.
Członkowie komisji omówili poszczególne propozycje uchwał zgłoszonych do programu obrad
X sesji i zaopiniowali je pozytywnie. 
Na koniec omówiono bieżące sprawy dotyczące miasta i gminy Margonin. 
Obecna na sali Dyrektor Szkoły w Lipinach J. Szlufarska-Kłosek zwróciła się do rady z prośba aby nie 
ograniczać budżetu dotyczącego szkoły w Lipinach i nie łączyć wychowania fizycznego klasy siódmej i 
ósmej w SP Lipiny. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

2) Przewodnicząca komisji rewizyjnej A. Wegner przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia komisji 
rewizyjnej z 27 sierpnia 2019 r. 
W dniu 27 sierpnia 2019 r. o godzinie 10.00 odbyło się wyjazdowe posiedzenie komisji rewizyjnej, której
tematem było: „Ocena przygotowania szkół do nowego roku szkolnego 2019/2020”.  Podczas 
posiedzenia obecni byli członkowie komisji oraz Dyrektorzy poszczególnych szkół: ZS Margonin – 
zastępca Dyrektora Pani Renata Szymanowska, SP Radwanki – Marek Cyran, SP Lipiny – Janina 
Szlufarska-Kłosek. Członkowie komisji wizytowali w szkołach na terenie Gminy Margonin, celem oceny
przygotowania poszczególnych placówek do nowego roku szkolnego. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

3) Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji radna T. Koźlarek przedstawiła sprawozdanie z 
posiedzenia komisji skarg i wniosków. 
„1. Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 27 czerwca 2019 r. przekazał do Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji pismo noszące znamiona skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin.
Komisja na posiedzeniach w dniu 8 lipca 2019 r. oraz w dniu 04 września 2019 r. rozpoznała skargę i 
uznała ją za bezzasadną. Komisja przedłożyła Radzie Miasta i Gminy Margonin uzasadnienie swojego 
stanowiska oraz stosowny projekt uchwały.
2. Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 26 lipca 2019 r. przekazał Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji pismo noszące znamiona skargi na działalność Burmistrza Miasta
i Gminy Margonin. Komisja na posiedzeniach w dniu 31 lipca 2019 r. oraz w dniu 04 września 2019 r. 
rozpoznała skargę i uznała ją za nieuzasadnioną. Komisja przedłożyła Radzie Miasta
i Gminy Margonin uzasadnienie swojego stanowiska oraz stosowny projekt uchwały.
3. Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 26 lipca 2019 r. przekazał Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji do rozpatrzenia pismo nr DP.1411.7.2019 z dnia 5 sierpnia 2019 r. Wielkopolskiego 
Kuratora Oświaty. Z uwagi na konieczność przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego, mającego na 
celu ustalenie stanu faktycznego i prawnego sprawy objętej skargą,
w tym przedstawienie opinii przez Komisję skarg, wniosków i petycji sprawa nie może zostać załatwiona 
w ustawowym terminie. Skarżąca została powiadomiona o przedłużeniu terminu rozpatrzenia niniejszej 



skargi. Termin załatwienia sprawy wyznaczono do dnia 31 października 2019 r.”
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący Rady odczytał sprawozdanie z okresu międzysesyjnego. 
- 25.06.2019 r. – udział w szkoleniu WOKISS dla sołtysów.
- 5.07.2019 r. - udział w spotkaniu z panem Andrzejem Dudą Prezydentem RP.
- 6.07.2019 r. – udział w Odjazdowym Bibliotekarzu.
- 8.07.2019 r. – udział w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.
- 14.07.2019 r. – udział  Turnieju Ligi Wiejskiej o Puchar Przewodniczącego  Rady. 
- 14.07.2019 r. - udział w Pałuckim Festiwalu Orkiestr Dętych.
- 18.07.2019 r. - udział w posiedzeniu Komisji Wspólnych .
- 18.07.2019 r. – udział w posiedzeniu IX Sesji Rady MiG Margonin.
- 19.07.2019 r. – udział zakończeniu Akcji Letniej-Margonińskie Lato 2019.
- 21.07.2019 r. – udział w turnieju o Puchar Burmistrza.
- 27.07.2019 r. – udział w Margonińskim Festiwalu Inter  Folk.
- 31.07.2019 r. - udział w posiedzeniu  Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.
- 31.07.2019 r. – udział w spotkaniu mieszkańców sołectwa Zbyszewice  z inwestorem chlewni.
- 1.08.2019 r. – złożenie kwiatów pod pomnikiem w rocznicę wybuchu Powstania Warszawskiego.
- 15.08.2019 r. – udział w Dożynkach Parafialnych w Żoniu.
- 17.08.2019 r. – udział w pikniku rodzinnym KGW Próchnowo.
- 24.08.2019 r. – udział a rajdzie rowerowym oraz pikniku na zakończenie wakacji w Próchnowie.
- 24.08.2019 r. – udział w Dożynkach Parafialnych w Radwankach.
- 29.08.2019 r. – odwiedziny z najlepszymi życzeniami u 95-letniej jubilatki mieszkanki gminy 
Margonin.  
- 1.09.2019 r. – złożenie kwiatów pod pomnikami w rocznicę wybuchu II Wojny Światwej.                        
- 1.09.2019 r. – udział w Dożynkach Gminnych w Margoninie.
- 2.09.2019 r. – udział w apelu na rozpoczęcie roku szkolnego w Szkole podstawowej im Mikołaja 
Kopernika w Margoninie.
- 5.09.2019 r. – odwiedziny z najlepszymi życzeniami u 90-letniej  jubilatki,  mieszkanki Gminy    
Margonin.
- 9.09.2019 r.   –udział w posiedzeniu Komisji Wspólnych.
- 9.09.2019 r.   –udział w zebraniu wiejskim sołectwa Lipiny-podział funduszu  sołeckiego. 10.09.2019 r. 
–udział w zebraniu wiejskim sołectwa Sypniewa –podział funduszu sołeckiego.
 -11.09.2019 r.  –udział w zebraniu wiejskim sołectwa Kowalewo podział funduszu sołeckiego.
Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Burmistrz odczytał sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z okresu międzysesyjnego.
1. Zostały wydane następujące zarządzenia w sprawie:

 powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargów oraz rokowań na zbycie, najem,
dzierżawę nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin,

 ogłoszenia wykazu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin przeznaczonych do
wynajęcia, wydzierżawienia oraz użyczenia,

 zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy Margonin,
 zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2018  rok  instytucji  kultury  Miejsko-Gminnej

Biblioteki Publicznej w Margoninie, 
 zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2018  rok  instytucji  kultury  Miejsko-Gminnego

Ośrodka Kultury w Margoninie,
 powołania  komisji  egzaminacyjnej  do  przeprowadzenia  postępowania  egzaminacyjnego  dla

nauczyciela kontraktowego ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela mianowanego,
 zmiany Zarządzenia nr 91/2019 Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z dnia 19 czerwca 2019 r.

w  sprawie  ogłoszenia  naboru  na  wolne  stanowisko  urzędnicze  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy
Margonin oraz ustalenia składu komisji przeprowadzającej te czynności,

 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024,



 zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy na 2019 rok,
 zmiany planu finansowego zadań zleconych na 2019 r.,
 zrzeczenia się odszkodowania za grunty przejęte pod drogę wojewódzką,
 powołania  koordynatora  gminnego  ds.  informatyki  w  wyborach  do  Sejmu  Rzeczypospolitej

Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 13 października 2019r.,
 ogłoszenia konsultacji społecznych w przedmiocie zaopiniowania zmian w Statutach jednostek

pomocniczych Gminy Margonin,
 ogłoszenia wykazu nieruchomości stanowiących własność Gminy Margonin przeznaczonych do

wynajęcia, wydzierżawienia, użyczenia,
2. Burmistrz uczestniczył w następujących spotkaniach:

 26.06.2019 r. - Trzebaw – walne zgromadzenie Stowarzyszania WOKISS,
 28.06.-02.07.2019 r. - Mszana Dolna – udział w imprezie pod nazwą „Zagórzańskie lato”,
 01.07.2019  r.  - Sypniewo  –  spotkanie  z  mieszkańcami  Sołectwa  w  sprawie  budowy  drogi

powiatowej,
 02.07.2019 r. - Korsze – udział w posiedzeniu SGPEO,
 05.07.2019 r. - wizyta Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudy, 
 06.07.2019 r. - udział w rajdzie rowerowym odjazdowy Bibliotekarz,
 07.07.2019 r. - jezioro Margonin – udział w zawodach wędkarskich o puchar Burmistrza,
 11.07.2019 r. - Poznań – spotkanie dotyczące odpadów komunalnych,
 14.07.2019 r. - Margonin – III Pałucki Festiwal Orkiestr Dętych,
 19.07.2019 r. - Chodzież – udział w święcie Policji,
 19.07.2019 r. - udział w zakończeniu XII edycji akcji letniej Margonińskie lato 2019,
 20-21.07.2019 r. - Margonin – gala Disco Polo,
 21.07.2019 r. - udział w turnieju ligi wiejskiej w Margoninie,
 25.07.2019 r. - koncert festiwalowy Lipiny,
 26.07.2019 r. - koncert festiwalowy Próchnowo,
 27-28.07.2019 r. - udział w III Folku Margonin,
 31.07.2019 r. - spotkanie z mieszkańcami Zbyszewic i inwestorem z Dziewoklucza,
 01.08.2019 r. -  złożenie wieńców pod pomnikiem poległym za wolność w związku z rocznicą

wybuchu Powstania Warszawskiego, 
 01.08.2019 r. - Chodzież – walne zgromadzenie Polskiego Związku Niewidomych koło Chodzież,
 15.08.2019 r. - Żoń – udział w dożynkach (udział Zastępcy Burmistrza), 
 17.08.2019 r. - udział w pikniku rodzinnym w Próchnowie i Zbyszewicach,
 24.08.2019  r.  -  udział  w  gminno-powiatowo-diecezjalnych  dożynkach  w  Gołańczy  (udział

Zastępcy Burmistrza),
 24.08.2019 r. - udział w festynie rodzinnym w Lipinach,
 24.08.2019 r. -  dożynki sołecko-parafialne w Radwankach (udział Zastępcy Burmistrza),
 28.08.2019  r.  -  udział  w  otwarciu  środowiskowego  domu  samopomocy  w  Sypniewie  koło

Jastrowia,
 29.08.2019 r. - jubileusz 95 l. mieszkanki miasta i gminy Margonin,
 29.08.2019 r. - Radwanki – spotkanie z rodzicami uczniów klasy pierwszej,
 31.08.2019  r.  - Chodzież  - udział  w  III  targach  producentów  żywności  smaków  ziemi

chodzieskiej, 
 31.08.2019 r. - Oleśnica – dożynki gminno-parafialne gmina Chodzież, 
 01.09.2019 r. - złożenie wieńców pod pomnikiem poległym za wolność w 80 rocznicę wybuchu II

wojny światowej,
 01.09.2019 r. - Margonin – dożynki gminne,
 02.09.2019 r. - inauguracja rozpoczęcia roku szkolnego w szkołach na terenie gminy Margonin, 
 02-06.09.2019 r. - Krynica - udział w XIX forum ekonomicznym pn.: „Europa jutra. Silna, czyli

jaka”,
 07.09.2019 r. -  Chodzież – udział w jubileuszu 30 lecia posługi pastorskiej ks. sup. Sławomira

Rodaszyńskiego,
 07.09.2019 r. - udział w narodowym czytaniu,
 09.09.2019 r. - zebranie sołeckie Lipiny,



 10.09.2019 r. - zebranie sołeckie Sypniewo, 
 09.09.2019 r. -  jubileusz 90 l. mieszkanki miasta i gminy Margonin,
 11.09.2019 r. - zebranie sołeckie Kowalewo,

3. Podpisanie umów: 
Dnia 28.08.2019 r. podpisano następujące umowy:

• umowa  zamiany  z  p.  Wiśniewskim  w  wyniku  której  Gmina  Margonin  przejęła  grunt  pod
wybudowaną ścieżką w Młynarach 

• umowa  kupna-sprzedaży  ze  Spółdzielnią  ADOROL  w  Adolfowie  w  wyniku  której  Gmina
Margonin przejęła grunt w Lipinach pod drogę wewnetrzną 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Studźcach,
J. Krząkała przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na zamianę gruntów w Studźcach,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , 
Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Uchwała Nr X/92/2019 stanowi załącznik do 10 Protokołu.

b) wyrażenia zgody na zamianę gruntów i ustanowienia służebności gruntowej,
J. Krząkała przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na zamianę gruntów i ustanowienia służebności gruntowej,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , 
Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Uchwała Nr X/93/2019 stanowi załącznik do 11 Protokołu.

c) zmiany uchwały Nr XVI/193/2015 Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 27 listopada 2015r. 
w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości udzielonych w ramach pomocy de minimis na 
terenie Gminy Margonin,
K. Maćkowiak przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:



Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr XVI/193/2015 Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 27 listopada 2015r. w 
sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości udzielonych w ramach pomocy de minimis na terenie 
Gminy Margonin,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , 
Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Uchwała Nr X/94/2019 stanowi załącznik do 12 Protokołu.

d) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,
Podpunkt D wycofano z porządku obrad.

e) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin oraz przekazania 
skargi na działalność spółki Zakład Usług Komunalnych w Margoninie sp. z o.o.
Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji radna T. Koźlarek przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący dodał, że w ramach pracy na komisji w uzasadnieniu wskazano na bezzasadność skargi i 
taką treść będziemy głosować. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin oraz przekazania skargi na 
działalność spółki Zakład Usług Komunalnych w Margoninie sp. z o.o.. i uznania skargi za bezzasadną
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Adam Rogacki ,
Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Uchwała Nr X/95/2019 stanowi załącznik do 13 Protokołu.

f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,
W pierwszej kolejności Skarbnik przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały. Wykaz 
autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 oraz 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2024: zwiększa się dochody i wydatki gminy o 
kwotę 36.448,- zł ze środków rezerwy subwencji części oświatowej(75801 § 2920) na dofinansowanie 
wyposażenia w pomoce dydaktyczne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych
w publicznych szkołach państwowych. Dokonuje się zmiany udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Chodzieskiemu na zadanie pn. „Remont ul. Cmentarnej oraz ul. Broniewskiego w Margoninie” w kwocie 
100.000,- zł z 2019 roku na 2020 rok. Wobec powyższego wolną kwotę przeznacza się na działalność 
kulturalną. 
Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do przedstawionych autopoprawek?
Radna M. Miler – zapytała o kwotę 200.000,00 zł., na komisji była mowa o 200.000 zł, które były 
zaplanowane na: 100.000 zł na dofinansowanie do remontu ul. Cmentarnej i ul. Broniewskiego i 100.000 
jako dotacja do MGOK.



Skarbnik – odpowiedziała, że 100.000 zł jako dotacja ma pozostać, a drugie 100.000 zł z tytułu tej 
pomocy, co pozostałe środki na działalność również kulturalną.
Radna M. Miler – powiedziała, że głosowała za tym rozwiązaniem o których była mowa na komisji. Na 
końcu komisji wysłuchaliśmy Panią Dyrektor Szkoły w Lipinach i proponuję przekazać część z kwoty dla
MGOK Margonin dla SP w Lipinach żeby nie łączyć tych lekcji WF-u klasy 7 i 8. Tym bardziej że Pani 
dyrektor wyliczyła że jest ro kwota niewielka 10.000 zł. na rok.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że to, że przesuwany te środki, to nie znaczy, że je wydajemy. My ich 
nie wydajemy, bo ich nie mamy. To idzie tam, bo gdzieś iść musi, co nie znaczy, że pieniądze będą 
wydane, bo nie będą wydane, bo ich nie ma. Będzie budowana droga ul. Rolna, która dofinansowania nie 
dostała, niestety dostał Lipiniec, powstał duży problem. Jest kwestia Radwanek, gdzie powstał oddział 
pierwszej klasy. Na podwyżki dla nauczycieli, które zostały wypłacone od września nie dostaliśmy nic. 
Radna M. Miler – poprosiła o wyjaśnienie jak to wygląda w praktyce. Jest 100.000 zł jako dotacja dla 
MGOK i ich fizycznie nie ma tak?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że dotacja jest, bo być musi, my mówimy o pozostałej działalności 
kulturalnej. Tej kolejnej setki nie ma. To jest księgowy zapis. Za każdym zapisem nie idą pieniądze. To, 
że mamy pieniądze i czasem je tutaj dzielimy, to my dzielimy wirtualne te pieniądze. Budżet ma 
charakter wirtualny., To są prognozy dochodów i wydatków. Nie za każda prognoza dochodów i 
wydatków idą pieniądze. 
Radna M. Miler – powiedziała, że rozumie wirtualne kwestie przesunięć pieniędzy, natomiast ciągle nie 
mogę się pogodzić z kreatywną księgowością, po co planować, skoro tak jak powiedział na komisji Pan 
burmistrz, że on już czuje, że pewne sprawy i pewne działania zostały przeinwestowane w naszej gminie. 
To do niczego nie prowadzi. Realnie rzecz biorąc zaczynają się problemy. 
Zastępca Burmistrza - dodał, że jesteśmy przeinwestowani. Ileś rzeczy jest na własne nasze życzenie. 
Rozmawialiśmy na temat oświaty, szkół. Chcemy mieć taką oświatę, ale trzeba się z tym godzić, że 
musimy te kolejne miliony dokładać. Nie mamy z czego dokładać tych kolejnych milionów. 
Prawdopodobnie przeszłoroczny budżet będzie będzie trochę na zasadzie zrównoważonym, czyli nie 
będzie w nim absolutnie żadnej inwestycji. Przed gminą są potężne wyzwania, jakim jest oczyszczalnia. 
Jeśli mówimy o kulturze to ta dotacja jest mniejsza jak w latach poprzednich. Cięcia będą w kulturze 
również i to jeszcze większe jak teraz. Zawsze oszczędza się na kulturze. Nie musimy robić tego 
wszystkiego i będzie tego mniej robione, jak teraz. Mamy 11 mln wydatków inwestycyjnych. Pani Maria 
ma racje burmistrz to mówił na komisji. Stad jest również m.in. ta uchwała odnośnie uchylania pomocy 
przedsiębiorcom. Jest jeszcze rondo i droga na Sypniewo. 
Radny M. Leśko – dodał, że trudno wyjaśnić mieszańcom, że brakuje 18.000 zł.  tak jak w szkole w 
Radwnkach. A wydawane jest 6.500 zł. na bibliotekę w Margoninie i w Lipinach. To są sumy 
nieporównywalne. Te 10.000, 18.000 zł powinno być przy tak dużej inwestycji.
Zastępca Burmistrza – dodał, że co do Radwanek to nie jest kwota 18.000 zł tylko 110.000 zł. 
Utrzymanie oddziału tyle kosztuje. My rozumiemy tych rodziców, ale nasza rola jest zupełnie coś innego,
dbanie o całość, o wszystkich. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu uchwały:
Głosowano w sprawie:
wykaz autopoprawek. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej 
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 

Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały w całości.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?



Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej 
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Uchwała Nr X/96/2019 stanowi załącznik do 14 Protokołu.

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024,
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024,. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej 
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Uchwała Nr X/97/2019 stanowi załącznik do 15 Protokołu.

h) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale Nr VII/88/2019 Rady Miasta i Gminy 
Margonin z dnia 24 czerwca 2019 r. w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu,
K. Maćkowiak przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale Nr VII/88/2019 Rady Miasta i Gminy Margonin z 
dnia 24 czerwca 2019 r. w sprawie przeznaczenia części umorzonej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , 
Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)



Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Uchwała Nr X/98/2019 stanowi załącznik do 16 Protokołu.

I) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Chodzieskiemu
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Chodzieskiemu. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , 
Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Tomasz Gorkowski 
Uchwała Nr X/99/2019 stanowi załącznik do 17 Protokołu.

8. Wolne głosy.

W dyskusji wzięli udział:
- Jolanta Zmudzińska – zapytała, kredy zostanie naprawiona dziura na ul. Okopowej?
Radny powiatowy R. Chmara – zapisał uwagę.
Radna J. Zmudzińska – zapytała, czy istnieje lista, które nie zabiera gratowóz, gdyż nie wszystko, co jest 
wystawiane jest zabierane i mieszkańcy zgłaszają uwagi. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że teraz w gazecie możemy zamieścić co jest zabierane, a co nie 
jest.
Radna J. Zmudzińska – dodała, że zgłaszała to do Pan M. Nowaczewskiego i przyjął to jako reklamacje.
Radna M. Miler – powiedziała, że dzwoniła przed wywozem do firmy, która wywozi gabaryty i kabiny 
prysznicowe był zbierane, więc może było tego za dużo. Dużo rzeczy nie zostało zabranych. 
Wiceprzewodnicząca rady B. Kończak -powiedziała, że mieszkańcy ul. Jankowskiego proszą aby w 
gazecie napisać jak obywatel powinien zgłosić i gdzie zmianę adresu.
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że można takie coś przygotować, można również złożyć skargę do 
sądu i można próbować powrócić do nazwy ul. 22 Stycznia. 
Radna T. Koźlarek – zapytała o utwardzenie drogi w Klotyldzinie oraz wycięcie krzewów i gałęzi przy tej
drodze. Wymiana szyby na przystanku w Radwnkach bo jest popękana. Dziękuje za przystanek na 
Rutkach. Prośba do radnego powiatowego o wycinkę odrostów na drzewach przy drodze. Jedno drzewo 
jest do wycinki koło stadionu i Pana Łady.
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że uszkodzoną szybę w Radwnkach możemy zgłosić do 
ubezpieczyciela. Jeśli chodzi o drogę to nie możemy obiecać, gdyż leży wiele pism o utwardzenie drogi. 
Radny A. Zmudziński – przypomniał o strażakach przy tworzeniu nowego budżetu o podniesienie diet za 
akcje dla strażaków, aby pomyśleć o tym i podnieść je od nowego roku. Radny zwrócił się z zapytaniem 
do radnego powiatowego, o to jak wygląda sprawa budowy drogi w stronę do Sypniewa.
Radny powiatowy R. Chmara – powiedział, że poprzednia rada powiatowa zadecydowała o tym, że ta 
droga będzie wybudowana. Początkowo projekt miał być wykonany do końca 2018 r. Projektant niestety 
nie wykonał projektu, trzeba było ogłosić przetarg na wykonawcę nowego projektu. Projekt jest 
wykonany. Droga będzie robiona w latach 2020-2021. Była w tym temacie szeroka dyskusja na sesjach 
rady. Droga będzie robiona w dwóch etapach z uwagi na potężne koszty. Droga będzie 5,5 m. 
Radna M. Miler – zapytała J. Łukaszczyka z prośba od mieszkańców ul. Cmentarnej o wywóz liści z 
ulicy, które są odkładane w kupki. Prośba do przewodniczącego rady o to, jakie pisma w okresie 
międzysesyjnym wpłynęły do biura rady. 
Przewodniczący rady – powiedział, że do biura rady wpłynęły pisma, które zostały przekazane do komisji
skarg wniosków i petycji.



- Maria Miler (Ad Vocem) – odniosła się do rozstrzygnięcia nadzorczego w sprawie unieważnienia 
uchwały intencyjnej ze względu na istotne naruszenie prawa. Podjęcie tej uchwały wywołało dyskusję na 
sesji, ale też wzbudzało wśród mieszkańców szczególnie rodziców kontrowersje. Została poproszona o 
wyrażenie głosu że podejmowanie uchwał, które nie mają ugruntowania w podstawie prawnej, lub są 
niezgodne z konstytucją, wzbudza brak wiary, przekonania w wiedzę i meteorytykę tych uchwał. Dla nas 
na przyszłość bardzo fajne uzasadnienie, z którego można się wiele nauczyć. Wojewoda bardzo czytelnie 
w uzasadnieniu określił gdzie robimy błędy. Na przyszłość dobrze by było takich błędów nie popełniać. 
Warto żeby radni mieli chociażby na tablecie takie rozstrzygnięcia. To taka uwaga od mieszkańców, 
wyborców i rodziców. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że nie przyjmuje tej uwagi. Proszę zapoznać się z tymi 
rozstrzygnięciami nadzorczymi, które zostały w obrocie. Poczekajmy, aż sąd się wypowie na ten temat.  
To kto ma rację stwierdzi sąd, a nie pisowki Wojewoda. W przypadku wielu uchwał stwierdzano 
nieważność, a w sądzie to się nie ostało. 
Radna M. Miler – powiedziała, że każdy z nas może mieć swoje zdanie, ale na dzień dzisiejszy fakt 
wygląda jak wygląda. Zostałam poproszona przez mieszkańców i jestem w obowiązku powiedzieć to, co 
powiedziałam. Warto uczyć się na błędach. Być może sąd podejmie taką, a nie inną decyzję. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że oddział został z innego powodu i rozstrzygnięcie nadzorcze nie 
ma nic wspólnego z tym. Oddział w Radwankach Został z tego powodu, że kurator oświaty odniósł się do
tej kwestii i wydał zalecenia, żeby zmienić arkusz organizacyjny, od tego zostało wniesione zastrzeżenie. 
Ta uchwała nie ma nic wspólnego z funkcjonowaniem oddziału w Radwankach. Wojewoda bada uchwałę 
i w sposób incydentalny podniósł kwestie tego, że szkoły powinny być 8 oddziałowe itd. Poczekamy, sąd 
rozstrzygnie tę sprawę i wtedy możemy dyskutować. 
Radna M. Miler – powiedziała, że były podniesione inne co do zasady podejmowania uchwał chociażby 
do tego, kto uchwałę ma wykonać i parę innych rzeczy. Jakkolwiek rozstrzygnie sąd, to warto byłoby to 
przeczytać. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że sądzimy się w wielu sprawach i sąd to rozsądza. 
Dyrektor SP Margonin A. Michalska -Nowak – zapytała, jako mieszkanka, o utwardzenie drogi na ul. 
Zgodnej w Klotyldzinie, która jest bardzo piaszczysta. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że to jest nowe osiedle i kiedyś będzie utwardzona. W pierwszej 
kolejności drogi robione są drogi ludziom, którzy od wielu lat mieszkają i nie mają drogi. W 
odpowiedniej kolejności gmina to będzie robić. 
A. Michalska -Nowak – dodała, że chodzi tylko o utwardzenie tej drogi bo nie idzie przejechać tą droga, 
śmieciarki tam nie wjeżdżają. Chodzi o 10 metrów drogi. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedział, że niekiedy mieszkańcy się organizują i można to zrobić we 
własnym zakresie. Macie Państwo nasza zgodę i możecie Państwo to zrobić.
A. Michalska-Nowak – powiedziała, że mieszkańcy się organizują i robimy co możemy po każdym 
deszczu sytuacja jest taka sama. Gruzu kupować nie będziemy, jeśli ktoś będzie wywoził gruz, to może 
przywieź na tę drogę i my mieszkańcy ten gruz sami rozgarniemy. 
Radny powiatowy R. Chmara – powiedział, że droga od Zbyszewic do Żonia jest w coraz gorszym stanie,
są same dziury i wypadałoby tę drogę naprawić. To samo dotyczy Lipin. W poniedziałek odbyło się 
zebranie mieszkańców Lipin i z środków, które nie zostały w tym roku wykorzystane zebrała się kwota 
ponad 9.000 zł. Przewodniczący był na tym zebraniu. Mieszkańcy chcą przeznaczyć te pieniądze na 
renowacje stawu w Lipinach, ale musi być zgoda rady aby przenieść te pieniądze odpowiedni paragraf. 
Sprawa jest bardzo pilna, jest bardzo sucho i sprzęt ciężki może wjechać do tego stawu i wybrać ziemię. 
Tym bardziej, że rolnicy wyrazili zgodę na to, że że będą te ziemię z tego stawu sami wywozić. Proszę o 
jak najpilniejsze przeniesienie tych pieniędzy na odpowiedni paragraf. Tym bardziej że wykonawca tego 
zadania nie chce wysokiej kwoty. W tym roku część i w następnym roku druga cześć do zapłaty. 
Problemy dotyczące dróg powiatowych przekażę do zarządu dróg powiatowych aby te rzeczy zostały 
wykonane. Co do wycinki drzew, to nie wiem, czy w tym roku warto je wycinać, jak będzie robiona 
droga do Sypniewa i będzie wtedy wycinka większości drzew rosnących przy drodze do Sypniewa. 
- Mirosław Leśko – powiedział, że ten staw w Lipinach niedawno był czyszczony. Co się stało, że znowu 
musi być czyszczony?
Radny powiatowy R. Chmara – powiedział, że został wykonany niezbyt dobrze, poprzedni wykonawca 
nie został dopilnowany i nie zostało to wykonane w odpowiedni sposób.
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 



9. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku
z czym ogłasza zamknięcie X sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 12 września 2019 roku o 
godz. 13:39.

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Katarzyna Maćkowiak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


